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ÉVKÖZI 14. VASÁRNAP                             C év           1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 66,10-14c – Gal 6,14--18 – Lk 10,1-12. 17-20 

A hetvenkét tanítvány szétküldése   
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
  

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Abban biztosak lehetünk, hogy ha az ember szívében hála van, ez Isten 
előtt kedves! Aki hálát tud adni, az értékeli a másiknak a jó megnyilatkozását! Isten csak jó 
tud lenni hozzánk! Ezért az igazán hívő ember életéhez hozzátartozik a hála! Ezt a szentmisét 
valakinek a hálaadása képpen ajánljuk fel! Köszönjük neki ezt a gondolatot, mert még arra is 
jó, hogy figyelmeztet bennünket! 
 

Kérjük ebben a szentmisében Isten tetszését! 

Vizsgáljuk meg önmagunkat és tartsunk bűnbánatot,  
hogy Isten megbocsáthasson nekünk és békességben élhessünk! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Válsághelyzet van! Az ember ilyenkor válságkezelő programokon 
gondolkodik, válságkezelő programokat alkot, szervez, tervez! 
 

A válságra keresni kell a választ, különben elmerülünk! 

Ez a mai vasárnap az Isten válságkezelő programjáról szól! 

 

A világ mindig válságban van, mert mi emberek mindig válságban vagyunk! Abban az időben 
– Jézus idejében – az emberek attól szenvedtek, hogy hallgat az Isten! Eltűntek a próféták az 

emberi közösségekből, akik az Isten válaszát hozták az embereknek! Szenvedtek ettől az 
emberek abban az időben mindenképpen! Szenvedtek az emberek attól, hogy az emberi 

gonoszság mindennapos volt. Szenvedtek az emberek, mert amikor önmagukkal 
szembesültek, be kellett látniuk, hogy a válság bennük van, bennük születnek meg a gondok, 
a bajok, a problémák nap mint nap. Hogyan lehet megszabadulni ebből a helyzetből?  
 

Isten az embernek erre a válságos helyzetére válaszol a megváltás programjával! 

 

Jézus, amikor elkezdi működését, azt mondja: Elérkezett hozzátok az Isten országa! Másutt 
mondja Jézus, de az első találkozásukkor még nem mondja ki: a válság azzal oldható fel, hogy 
békességet adok nektek, az Én békémet adom nektek! Ez a válasz a válságra! A válság azt 
eredményezi, hogy békétlenek vagyunk, nyugtalanok vagyunk. Eltűnik az életünkből a 
nyugalom, a béke, a megelégedettség, az öröm, egyszóval mondva a béke! 

 

Békességet, az Én békémet adom nektek! - mondja Jézus! 

Ez a válasz a válságra! 

Én és az Atya egy vagyunk! Aki Engem lát, látja az Atyát!  
Én vagyok a kapu, aki ezen a kapun lép be, az békességet talál! 

 

Válasz az embernek, mert szenved az ember az istentávolságtól! Szenved az ember attól, hogy 
keresi a választ, ostromolja az eget és nincs válasz! Nem szól az Isten! Az esetek többségében 
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mi azt szeretnénk, hogy az Isten a mi elképzelésünk szerint válaszoljon nekünk. Ha ez nem 
következik be, akkor az ember még mélyebbre süllyed!  
 

Jézus apostolokat választ 
Jézus megmutatja az Atyát, Jézus megmutatja az embereknek, hogy milyen is az Isten! Jézus 
az ő művét folytatni akarja, mert az ember mindig válságban van! Az embernek mindig 
szüksége van a lelki békére! Az embernek szüksége van arra, hogy értelmes legyen az élete! 
Jézus az embernek erre a vágyára, az embernek erre a helyzetére ajánlja a megoldást! 

  

Jézus apostolokat választ, akik küldöttek, az ő küldöttei! 

Aki titeket hallgat, Engem hallgat! 

 

Az apostolok feladata, hogy beszéljenek az Istenről, úgy éljenek, hogy a cselekedeteikből 
fölismerjék, milyen is az Isten! Jézus aztán 72-őt választ ki, - ahogy halljuk a mai 

evangéliumban - mert az akkori felfogás szerint az emberiség 72 népből áll. Ezzel azt fejezi ki 
Jézus, hogy minden emberhez küldi a követeit, hogy minden ember megismerhesse az Istent! 
Minden ember Isten segítségével megtalálja a válaszokat a problémáira, a gondjaira! 
 

Most jöjjünk a mai világba  
Fölösleges sokat beszélni arról, hogy mi volt 2000 évvel ezelőtt! Az akkori embereknek 
megvoltak a gondjai, problémái. Ma ugyanúgy megvannak a mi gondjaink, problémáink és 
bizonyos értelemben ugyanattól szenvedünk, mint amitől az akkori emberek szenvedtek.  
 

Először is: távol az Isten  
Hallgat az Isten, talán nincs is! Sokat beszéltünk arról a forradalmi változásról, hogy eltűnt a 
világból az ember krisztusközpontú istenképe, ami Isten és ember közös élettörténetét, az 
üdvtörténetét jelentette. Helyébe jött az istennélküli emberkép, amely bizonyos értelemben 
meghatározta sokaknak az életét, azok közül is, akik magukat hívőnek, kereszténynek 
mondják. 
 

Szenvedünk egymástól  
Szenvedünk azoktól az anomáliáktól, amikkel nap mint nap találkozunk. Ilyenekről beszélnek 
az emberek: korrupció, ellenségeskedés, ügyeskedés, közöny, idegenek vagyunk egymás 
számára. Szenvedünk ezektől. Ha igazán őszinték vagyunk, akkor azt is vizsgálnunk kell, 
hogy mi, akik magunkat kereszténynek, hívő, templomba járó embernek tartjuk: 
 

Vajon milyen Isten a mi Istenünk?  
Vajon milyen a kapcsolatunk ebben a világban az emberekkel?  
Vajon milyen a kapcsolatunk azokkal, akikkel egy családban élünk?  
Vajon mennyire határozza meg kapcsolatainkat a keresztény emberképünk? 

 

Ma igen nagy a válság! Ez a válság talán éppen abból adódik, hogy a keresztény életünk van 
válságban! Szisztematikusan elérték azt, hogy a kereszténység nevetséges legyen! Elérték azt, 
hogy mosolyogni való, ha valaki Istenre hivatkozik, Istent, keresztény értékrendet emleget. 
 

A napokban beszélt az európai válsággal kapcsolatosan Wolfgang Schauble, a német 
pénzügyminiszter arról, hogy valóban ez a bevándorlás már nem is a munkahely pótlását 
jelenti. Vérfrissítésre van szükség Németországban. Rögtön hozzáteszi azt is, hogy Európában 
is szükség van vérfrissítésre, mert elkorcsosodtunk. Megállapítja a pénzügyminiszter… Ezért 
kell, hogy jöjjenek az arabok és frissítsék a vérünket. Majd kísérleteznek ezzel.  
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Franz Timmermann, egy másik politikus azt mondja, hogy a kultúrák keveredésére van 
szükség. Egy új vízió! Európának tudomásul kell venni, hogy nem a keresztény alapokra épül 
a világ. Amikor az európai alkotmányt kellett megfogalmazni, a keresztény értékekről már 
szó sem volt! Európa nem vállalta, tehát lemondott a kereszténységéről! Timmenmann 
megerősíti ezt.  
 

Ilyent is mondtak, hogy Lengyelország, meg Magyarország ne áltassa magát abban, hogy 
keresztény alapokra hivatkozik, amikor nemzetéről gondolkodik. Azt mondja: a kultúrák 
keveredése szükséges ahhoz, hogy új világ épüljön. Sajátos és ebben az új világban a 
keresztény értékeknek nincs helye. Egy új vízió. 
 

A sok és a kevés 
A válság nagyon nagy! Mindig a válság formálja és alakítja a válaszokat. A kérdés az, hogy 
képesek vagyunk-e új arculatot adni a kereszténységünknek? Minden ezen dől el! Jézus 
szereti az aránytalanságokat! Jézus azt mondja:  
 

Az aratnivaló sok, a munkás meg kevés! 

A kevésre, a kevesek bátorságára, a kevesek elkötelezettségére 

bízza Jézus a jövőt! 

 

A bárány és a farkas 
Jézus mondja: Úgy küldelek titeket, mint bárányokat a farkasok közé! Jézus szereti ezeket az 
aránytalanságokat! 
 

A bárányok győzelmében hisz Jézus a farkasok világában! 

 

Az emberek ma így mondják: innen szép győzni!  
Igen, Jézus így gondolkodik: innen szép győzni,  
mert valóban kevesebben vagyunk mi bárányok! 

 

Jézus ma is küld bennünket 
A kérdés az, hogy ebben a helyzetben átérezzük-e azt, hogy az embernek, a világ válságára 
válaszolni kell! Wolfgang Schauble válaszolt, Franz Timmermann válaszolt. A kérdés az, 
hogy a keresztényeknek van-e válasza? Érdemes ezen elgondolkodni! Jézus azt mondja: 
küldelek titeket! Jézus ma is küld bennünket ebbe a világba!  
 

A kérdés csak az, hogy átéljük-e a küldetésünket?  
Tudatában vagyunk-e a küldetésünknek?  

A kérdés valóban ezen dől el!  
Ez azért nagyon fontos, mert a lelki források kiszáradtak! 
A kérdés az, hogy mi keresztények  
meg tudjuk-e nyitni a lelki forrásokat? 

 

Az már nyilvánvaló a világ számára, hogy a jólét hirdetése nagy szemfényvesztés! Azt már 

mindannyian tudjuk, hogy a világ, amelyben se isteni törvények, se emberi törvények 
nincsenek, az a világ a civilek világa, akik se Istenhez, se emberi hatalmakhoz, 

szervezetekhez nem tartoznak, önállóan élnek, ahogy maguk gondolják! A kérdés az, hogy 
ilyen világba be tudjuk-e csatornázni az égieket? Meg tudjuk-e nyitni azokat a csatornákat, 
amiket Jézus nyitott meg a világ számára? 
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A válasz: Körüljár és jót tesz 
Mint válasz, mint megoldás azt jelenti ez egyszerűen: Körüljárt és jót tett! Képes-e erre ma a 

kereszténység:  

Körüljár és jót tesz! Ezt a Jézust kell megmutatni! 

Ez a válasz! Nincs más válasz!  
Alkalmasak vagyunk rá? Vállaljuk, mert ez a feladat? 

 

Bajban vannak a gyerekek 
Olyan világban élünk, ahol a gyerekek bajban vannak, már meg se születnek igen sokszor! 

Majd jön a vérfrissítés! Baj van, akik megszületnek, azoknak a sorsával, helyzetével is. 
Hogyan foglalkozunk, hogyan törődünk velük, milyen kapukat nyitunk meg nekik?  
 

Baj van ebben a világban a betegekkel 
Sok az idős ember, sok a beteg. Baj van, fölöslegesek a világban. Fekete angyalok dolgoznak 
igen sokszor figyelmeztetésképpen is. Arról még nincs is szó, hogy mi van a testükkel, amikor 
gondoskodni kell róluk. Mi van a lelkükkel, mert az öregembernek is van ám lelke!  
 

Elég nektek az Én kegyelmem 
Körüljárt és jót tett! Feladat! A módszerekről még nem is beszéltem, mert Jézus akkor a 
módszereket is megmondta és ez ma is épp úgy érvényes: ne vigyenek magukkal se sarut, se 

erszényt, se botot.  
Elég nektek az Én kegyelmem! 

Ennyire ráhagyatkozunk az Istenre?  

- mert ez a módszer! 

 

Nem tudjuk biztosítani az életünket! Ez az istennélküli világ nap mint nap szembesít 
bennünket azzal, hogy nem lehet biztosítani az életünket, a pénzzel legkevésbé. Jézus azt 
mondja: szabaduljunk meg ettől az e világi biztonságtól, amelyben egyedül reménykedünk! 
Ettől a vonzástól meneküljünk, mert egyedül Isten adja meg a lelki békénket!  
 

Ez a válasz! Lelki békét teremteni!  
Ez a szeretet, meg az öröm!  
A szeretetet nem lehet erővel biztosítani!  
Az örömöt nem lehet megteremteni hatalommal!  

A békét nem lehet megteremteni fegyverekkel!  
 

Ha ezeket az igazságokat csak kimondjuk, már látjuk a világ elvetélt próbálkozásait az 
örömszerzésre, a béke megteremtésére! Válság van! Milyen a keresztények új lelkülete? Jézus 
egyértelmű választ adott, ha hozzá tartozunk, akkor a válasz nálunk van, a keveseknél! Sok a 
munka, de kevés a munkás! Mi vagyunk a munkások, mi hozzuk azokat az értékeket, amire 
mindenki vágyódik, az összes hitetlen és istentagadó is. Amikor bajban van, akkor erre 

vágyakozik, mert a lelkét nem tudja megtagadni az ember! A lelki igénye akkor támad fel, 
amikor igazán bajban van! 
 

Válság van! A válasz egyértelmű! 

Jézus 2000 évvel ezelőtt elhozta a választ! 

A válasza ugyanaz, a válasz ma is érvényes! 

A kérdés az, hogy akarunk-e Jézus küldöttei lenni? 

 


